
PROTOKÓŁ 

Z SESJI RADY GMINY BOLESZKOWICE 

z dnia 31marca 2016 roku 

 

Obrady sesji odbyły się w Sali posiedzeń Urzędu Gminy Boleszkowice 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10.00 

Godzina zakończenia obrad: 14.50 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Stoparek otworzył obrady XV sesji Rady Gminy i przywitał 

Radnych, Sołtysów i przybyłych  gości: 

 

1. Pana Jana Krzywickiego – Wójta Gminy Boleszkowice 
2. Panią Aleksandrę Gumną - Adwokata 
 

Przewodniczący Rady stwierdzam, że na stan 13 Radnych w sesji według listy obecności uczestniczy 
13 Radnych, co stanowi quorum, przy którym można obradować i podejmować prawomocne 
uchwały Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Gminy przedstawił proponowany porządek obrad sesji.  
 
Proponowany porządek obrad sesji: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie proponowanego porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z przebiegu XIV sesji Rady Gminy. 

2. Złożenie ślubowania przez radną Jadwigę Panek. 
3. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy za 2015r. w tym 

sprawozdanie finansowe. 
4. Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Boleszkowicach za 2015 rok. 
5. Analiza działań promocyjnych. Kształtowanie wizerunku Gminy. Sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu 
przepisów Ustawy o Działalności Pożytku Publicznego i Wolontariacie za 2015 rok. 

6. Sprawozdanie z projektu Ochrona bioróżnorodności w Dolinie Dolnej Odry ( Kaleńsko, Chlewice). 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli. 

b/ zmieniająca  uchwałę Rady Gminy Boleszkowice Nr XIV/98/2016 z dnia 25 lutego 2016 roku                

w sprawie powołania składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Boleszkowice. 

       c/ zmieniająca uchwałę Nr IV/27/2015 z dnia 26 lutego 2015 roku w sprawie zarządzenia poboru 

w drodze inkasa należności podatkowych. 

d/ zmiany budżetu gminy Boleszkowice na 2016 rok. 

e/ ustalenia wysokości diet dla radnych w związku z wypełnianiem mandatu. 

f/ powołania Komisji Statutowej Rady Gminy Boleszkowice do pracy nad Statutem Sołectw. 

       g/ powołania składu osobowego Komitetu ds. współpracy z holenderską gminą Overbetuwe. 
h/ poparcia stanowiska Rady Miejskiej w Goleniowie w sprawie utrzymania spójności 

terytorialnej Województwa Zachodniopomorskiego. 

i/  uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Boleszkowicach. 

9)   Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli.  



10)   Interpelacje i zapytania radnych.  

11)  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12)  Wolne wnioski i informacje. 

13)  Zamknięcie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytuje, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad  proszę            
o podniesienie ręki? 
 
Stan radnych na Sali 13 
W głosowaniu: za – 13 
  Przeciw – 0 
  Wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad bez zmian został przyjęta jednogłośnie. 

Przyjęty  porządek obrad sesji: 

1.   Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie proponowanego porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z przebiegu XIV sesji Rady Gminy. 

2.   Złożenie ślubowania przez radną Jadwigę Panek. 
3. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy za 2015r. w tym 

sprawozdanie finansowe. 
4. Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Boleszkowicach za 2015 rok. 
5. Analiza działań promocyjnych. Kształtowanie wizerunku Gminy. Sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu 
przepisów Ustawy o Działalności Pożytku Publicznego i Wolontariacie za 2015 rok. 

6. Sprawozdanie z projektu Ochrona bioróżnorodności w Dolinie Dolnej Odry ( Kaleńsko, Chlewice). 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli. 

b/ zmieniająca  uchwałę Rady Gminy Boleszkowice Nr XIV/98/2016 z dnia 25 lutego 2016 roku             

w sprawie powołania składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Boleszkowice. 

        c/ zmieniająca uchwałę Nr IV/27/2015 z dnia 26 lutego 2015 roku w sprawie zarządzenia poboru 

w drodze inkasa należności podatkowych. 

d/ zmiany budżetu gminy Boleszkowice na 2016 rok. 

e/ ustalenia wysokości diet dla radnych w związku z wypełnianiem mandatu. 

f/ powołania Komisji Statutowej Rady Gminy Boleszkowice do pracy nad Statutem Sołectw. 

      g/ powołania składu osobowego Komitetu ds. współpracy z holenderską gminą Overbetuwe. 
h/ poparcia stanowiska Rady Miejskiej w Goleniowie w sprawie utrzymania spójności 

terytorialnej Województwa Zachodniopomorskiego. 

i/  uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Boleszkowicach. 

9)   Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli.  

10)   Interpelacje i zapytania radnych.  

11)  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12)  Wolne wnioski i informacje. 

13)  Zamknięcie obrad. 

 



Przewodniczący Rady przedstawił wniosek w sprawie  przyjęcia protokołu z sesji z dnia 25 lutego 

2016 roku, proszę o poniesienie ręki?  

Stan radnych na Sali 13 
W głosowaniu: za – 13 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek w sprawie przyjęcia protokołu został przyjęty 
jednogłośnie bez odczytywania. 

Ad. 2 Złożenie ślubowania przez radną Jadwigę Panek. 

Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącemu Gminnej Komisji Wyborczej w Boleszkowicach 

Panu Marcinowi Ciechanowiczowi. 

Przewodniczący Komisji P. M.Ciechanowicz odczytał zaświadczenie o wyborze na radnego P. Jadwigę 

Teresę Panek. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował o przystąpieniu do ślubowania nowo wybranej radnej. 

Odczytał rotę ślubowania. 

Radna Jadwiga Panek złożyła ślubowanie słowami „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Przewodniczący Rady wręczył radnej akt ślubowania i zaprosił do grona pozostałych radnych. 

 

Ad. 3 Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy za 2015r.  w tym 
sprawozdanie finansowe. 
 
Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na sesję P. Edwarda Skoczylasa i porosił o przedstawienie 
w/w informacji i sprawozdania. 
 
Komendant OSP odczytał sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania. 
 
Radna E. Potapińska - co jest z samochodem co poprzednia rada kupiła z Holandii. Co się z nim dzieje. 
Pan E. Skoczylas – ten samochód w 2014 roku został przekazany  do Chwarszczan. 
Pan Wójt dodał – wiadomo, że samochód jest na stanie gminy i jest w użyczeniu do OSP Boleszkowice 
z racji tego, że były roszady wewnętrzne z pozyskiwaniem, ze zbywaniem to wszystko krąży na 
terenie wszystkich naszych jednostek.  
Radna E. Potapińska - odnośnie naszej świetlicy w Boleszkowicach to też zostanie przekazane. 
Wójt – mówimy o remizie?. Obiekt jest cały czas własnością Urzędu Gminy, jest w użyczeniu do końca 
roku 2016 dla OSP Boleszkowice i prawdopodobnie będzie użyczony dalej, zmodyfikowano umowę 
dzierżawy, która rodziła wiele niepotrzebnych napięć. OSP będzie miała nadal we władaniu ten 
obiekt. 
Radny E. Mroczkowski – czy wiadomo jaka marka samochodu. 
Pan E. Skoczylas – to są przetargi i w specyfikacji marka nie jest określana. Wygrywa najtańszy model, 
najpopularniejszy jest mercedes. 
Brak pytań. 
Pan Wójt – jeszcze gdy jest pan Skoczylas chciałem przypomnieć, to też jest przypomnienie dla nas 
wszystkich,  w tym roku nasza straż OSP Boleszkowice będzie obchodzić 70 lecie istnienia. Prośba, 
żeby tak sobie zorganizować czas, żeby na tą datę 7 maja kiedy jest planowana uroczystość, będzie 
również delegacja z Holandii, bardzo bym prosił żeby nie zabrakło radnych podczas tej uroczystości. 
Wystąpiłem o odznaczenia i tu przewodniczący też opiniował pozytywnie o Gryfy dla zasłużonych 
strażaków. Liczymy że Marszałek i komisja marszałkowska nam te odznaczenia zatwierdzi. W imieniu 
własnym, przewodniczącego i strażaków zapraszam. 
Przewodniczący Rady jeszcze raz podziękował za przybycie i zreferowanie informacji Panu 



Edwardowi. 
 
Ad. 4 Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Boleszkowicach za 2015 rok. 
 

Zaproszony Przewodniczący Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Boleszkowicach  Waldemar Ćwiok nie 
przybył na obrady sesji. 

Radny M. Ciechanowicz złożył ustny wniosek o ponowne zaproszenie Pana Waldemara Ćwioka na 

posiedzenie i przedstawienie informacji na sesji kwietniowej. 

Ad. 6 Sprawozdanie z projektu Ochrona bioróżnorodności w Dolinie Dolnej Odry (Kaleńsko, 
Chlewice). 
 
Przewodniczący Rady przywitał Pana Piotra Charę i poprosił o przedstawienie sprawozdania. 
Na posiedzenie przybyli również Pani Dorota Janicka Dyrektor Parków Krajobrazowych Województwa 
Zachodniopomorskiego oraz pracownicy  Parków Krajobrazowych. 
 
Pan Wójt - Przysłuchiwałem się bardzo uważnie temu co Pan Piotr mówił ale mam pewne uwagi -  
ojców sukcesu jest bardzo dużo, jestem od początku tego pomysłu zaangażowany, musimy sobie 
zdawać sprawę, że rada podjęła słuszną decyzję uchwalając to, że przystępujemy do tego projektu, 
jesteśmy naprawdę przygotowani, dbamy o te ponad 50% lasów, co się okazało że musieliśmy 
dopracować dobrą współpracę z podmiotem gospodarczym, na ten okres jest czynna żwirownia i to 
wszystko jest takim trójstronnym porozumieniem, to stworzyło naprawdę wzorcowy klimat do tego 
że dzisiaj jesteśmy w dobrym miejscu z tymi efektami pod względem merytorycznym. To teraz 
procentuje. Cieszę się ogromnie, że Pani Dyrektor Parków Krajobrazowych jest z nami. Musimy być 
świadomi, że kolejny podmiot  komercyjny chce wejść z eksploatacją kruszywa. Będziemy nadal 
edukować. Cieszę się że pan Piotr jest w to zaangażowany, jest mieszkańcem, ale sam pan Piotr sobie 
nie poradzi jak my nie będziemy wspierać projektu, nie będziemy niszczyć. Mamy współpracę                        
z parkami. Cieszę się, że to dzieje się na naszym terenie. Trzymam kciuki żeby to dalej trwało, proszę 
promować Gminę Panie Piotrze, jest to bardzo ważne dla Boleszkowic. Boleszkowicom to się należy, 
poprzednia rada poparła stanowisko żeby to wesprzeć i dzisiaj robimy krok do przodu. Firma 
Minerały też ma duży wkład w realizację.  
Chciałbym Panu podziękować, bo zrobił Pan ogromny wysiłek, razem z mieszkańcami do nie 
powstania farmy norek, angażował się pan w to bardzo mocno. Jesteśmy pewni, że projekt nie będzie 
zachwiany co mogła spowodować hodowla norek. Z mojej strony jako Wójta ma pan zielone światło. 
Dziękuję. 
Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Pani Dyrektor Parków Krajobrazowych.  
P. D. Janicka - macie państwo naprawdę wyjątkowe szczęście, dlatego, że nie wiele jest takich gmin, 
gdzie macie państwo światłego, konkretnego, rzeczowego wójta ja tu naprawdę nie kadzę                     
i rozmawiamy o kolejnych projektach. Nie znam jeszcze pana Przewodniczącego ale cieszę się, że 
będziemy współpracować. Nie w każdej gminie jest osoba która chce z nami współpracować. Kwestią 
ważną jest to żeby te atuty, te gatunki ptaków, które tutaj państwo macie tak pokazywać, żeby tego 
nie zniszczyć. Sposób pokazywania turystom zagranicznym i polskim w taki sposób aby chronić                
i uświadamiać. Popieram Pana Piotra w tych działaniach.  Dodam, że współpracujemy z Panem 
Wójtem, jeden projekt został zrealizowany, tablice zostały postawione. Obecnie przystępujemy do 
projektu Interreg transgraniczny. Mamy wybrane już obiekty. Chcemy postawić dwie wieże 
widokowe w ramach projektu. Jedna z wież jest zaprojektowana, że będzie w gminie Boleszkowice. 
Promocja i informacja to jest bardzo ważna rzecz. 
 
P. S. Bednarz – mówiła pani o wieży widokowej, gdzie będzie zlokalizowana. 
P. Dyrektor – ja poproszę Pana Wójta o odpowiedź. 
Wójt – dziękuję, że Pani Dyrektor o nas tak ciepło mówi, mamy miejsce gdzie jest już 
wkomponowana  platforma w Chlewicach, jest punkt który nie jest zalewowy, tam jest taki 



budyneczek gospodarczy który firma Minerały przekazuje to na samorząd, będzie tam w tym miejscu 
takie studium edukacyjne i przy okazji będzie tam ta wieża przy rozbudowaniu ścieżki edukacyjnej. 
Tam jest piękny zamysł, cały czas nad tym pracujemy. Mamy też piękna stronę internetową                        
i zachęcam żeby link pracował 24 godziny. Trzy miliony wejść na naszą stronę internetową. Chciałbym 
bardzo żeby to dalej tworzyć. Była rozmowa z Marszałkiem nt. ścieżek rowerowych co jest istotą 
zamknięcia tego programu. To co trzeba nam to komunikacji. 
 
P M. Ciechanowicz - ja tak szybko, przez święta był czas żeby zwiedzić te wyspy i tak mi się nasunęła 
taka myśl, że jako turysta nie ma takiej możliwości, nie ma drogowskazów, które prowadziłyby nas 
gdzie mamy iść. I tak  mi się nasunęło, że nie ma tam żadnej lornetki, sprzętu przez który można by 
było obserwować. Można w ramach projektu taki projekt złożyć, który by kierował turystę. Stworzyć 
jakąś wypożyczalnię.  
P. Wójt - ja może przejdę od razu w odpowiedź, bo to co P. Marcin mówi jest już uzgodnione               
z P.Dyrektor w projekcie tam ma być wszystko to co turysta będzie potrzebował. 
P. M. Ciechanowicz - widziałem pana od początku jak pan angażował się w ten projekt, 
niejednokrotnie rozmawialiśmy, byłem sceptycznie nastawiony, a jak widzę dzisiaj tę prezentację 
jestem zafascynowany tymi wysepkami, naprawdę gratuluję takiej determinacji, wielkie gratulacje. 
 
Przerwa 12.20 – 12.40 
  
Ad. 5 Analiza działań promocyjnych. Kształtowanie wizerunku Gminy. Sprawozdanie z realizacji 
Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu 
przepisów Ustawy o Działalności Pożytku Publicznego i Wolontariacie za 2015 rok. 
 
Przedstawione i omówione na posiedzeniu stałej Komisji Rady Gminy. 
 
Ad.7 Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
 
Sprawozdanie omówione na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jakieś pytania. 
Radna Renata Matuszewska – chodzi mi o spotkanie z Panem Kołosowskim ocena prac 
przygotowawczych przed imprezami w maju i w sierpniu. Mnie interesuje co w maju                             
w Chwarszczanach. 
P. Wójt – jest to impreza pomiędzy gminą Boleszkowice, Dębno, sołectwo Chwarszczany, sołectwo 
Sarbinowo i ksiądz Wróblewski, Pan Kołosowski jako fundacja. Bieg ku uczczeniu walk pod 
Sarbinowem. W Chwarszczanach będzie meta i to będzie dla różnych grup wiekowych, również 
będzie rajd rowerowy na tej samej trasie i my jako Gmina dajemy przygotowanie techniczne. Dębno                    
i sołectwo Sarbinowo wchodzi od strony finansowej. Zapraszamy do uczestnictwa. Również w tym 
czasie Proboszcz z Sarbinowa kończy pracę i chcemy przy okazji tej imprezy podziękować za 9 lat 
pracy. 
Nie było więcej pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w sprawozdania proszę                   
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że w/w sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli. 



 
Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. Nie było żadnych 
propozycji kontroli. 
Przewodniczący Rady w porozumieniu z Panią Adwokat stwierdził, że uchwała w takim przypadku nie 
podlega głosowaniu. 
 
b) zmieniająca  uchwałę Rady Gminy Boleszkowice Nr XIV/98/2016 z dnia 25 lutego 2016 roku                

w sprawie powołania składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 

Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Boleszkowice. 

 

Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                           
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
c) zmieniająca uchwałę Nr IV/27/2015 z dnia 26 lutego 2015 roku w sprawie zarządzenia poboru     

w drodze inkasa należności podatkowych. 

 

Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                            
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Pani Adwokat poinformowała Przewodniczącego i Radę, że zgodnie ze statutem nie możemy uchwały 
w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli pozostawić bez głosowania i w związku z tym trzeba  
przegłosować za wycofaniem jej z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za wycofaniem uchwały z porządku obrad 
proszę   o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została wycofana z porządku obrad jednogłośnie. 
 
Przyjęty  porządek obrad sesji: 

1.   Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie proponowanego porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z przebiegu XIV sesji Rady Gminy. 

2.   Złożenie ślubowania przez radną Jadwigę Panek. 
3.  Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy za 2015r. w tym    

sprawozdanie finansowe. 



4. Informacja z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Boleszkowicach za 2015 rok. 
5. Analiza działań promocyjnych. Kształtowanie wizerunku Gminy. Sprawozdanie z realizacji 

Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu 
przepisów Ustawy o Działalności Pożytku Publicznego i Wolontariacie za 2015 rok. 

6. Sprawozdanie z projektu Ochrona bioróżnorodności w Dolinie Dolnej Odry ( Kaleńsko, Chlewice). 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli.  ( wycofana ) 

b/ zmieniająca  uchwałę Rady Gminy Boleszkowice Nr XIV/98/2016 z dnia 25 lutego 2016 roku             

w sprawie powołania składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych 

oraz Bezpieczeństwa Publicznego Rady Gminy Boleszkowice. 

       c/ zmieniająca uchwałę Nr IV/27/2015 z dnia 26 lutego 2015 roku w sprawie zarządzenia poboru 

w drodze inkasa należności podatkowych. 

d/ zmiany budżetu gminy Boleszkowice na 2016 rok. 

e/ ustalenia wysokości diet dla radnych w związku z wypełnianiem mandatu. 

f/ powołania Komisji Statutowej Rady Gminy Boleszkowice do pracy nad Statutem Sołectw. 

      g/ powołania składu osobowego Komitetu ds. współpracy z holenderską gminą Overbetuwe. 
h/ poparcia stanowiska Rady Miejskiej w Goleniowie w sprawie utrzymania spójności 

terytorialnej Województwa Zachodniopomorskiego. 

i/  uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Boleszkowicach. 

9)   Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli.  

10)   Interpelacje i zapytania radnych.  

11)  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12)  Wolne wnioski i informacje. 

13)  Zamknięcie obrad. 
 
d) zmiany budżetu gminy Boleszkowice na 2016 rok. 

 

Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Radni zwrócili uwagę na kilka błędów w projekcie uchwały, które zostały zauważone na posiedzeniu 
stałych komisji Rady gminy i które pani skarbnik miała poprawić w uchwale. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały ze zmianami 
które zostały poprawione proszę  o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
 
e) ustalenia wysokości diet dla radnych w związku z wypełnianiem mandatu. 

 
Temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Głos zabrał Wójt, przedstawił projekt uchwały. Radna R. Matuszewska powiedziała, że jest za 
dotychczasowym pobieraniem opłat za posiedzenia Rady. Radny M. Ciechanowicz powiedział, że 
zgadza się z decyzją Pani Renaty. Radna E. Potapińska również poparła decyzję P. Renaty i P. Marcina. 
Radny M. Ciechanowicz zgłosił wniosek formalny o 5 min. przerwy. 
 
Przewodniczący zapytał kto z radnych jest za przyjęciem wniosku? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 



  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęta. 
 
Przerwa 13.15 – 13.20 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                        
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 0 
  przeciw – 10 
  wstrzymało się – 4 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została odrzucona. 
 
f) powołania Komisji Statutowej Rady Gminy Boleszkowice do pracy nad Statutem Sołectw. 

 

Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                    
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

g) powołania składu osobowego Komitetu ds. współpracy z holenderską gminą Overbetuwe. 
 
Pani Beata Stankiewicz zgłosiła swoją rezygnację z komitetu. Pani Dorota Rybińska wyraziła chęć 

wpisania się do komitetu.  

 

Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały z wykreśleniem 
Pani Stankiewicz i wpisaniem Pani Rybińskiej, pozostały skład pozostaje bez zmian proszę                            
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

h) poparcia stanowiska Rady Miejskiej w Goleniowie w sprawie utrzymania spójności terytorialnej 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Głos zabrał Wójt, który przedstawił swoje zdanie na temat utrzymania spójności. 
Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                    
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 10 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 4 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta. 
 



i) uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Boleszkowicach. 

 
Brak pytań – temat przedyskutowany na posiedzeniach stałych Komisji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w uchwały proszę                    
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 14 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. M. Ciechanowicz odczytał sprawozdanie z przeprowadzonej 
kontroli. Kontrola dotyczyła  delegacji za okres od 1 stycznia 2015 rok do 25 lutego 2016. 
Przewodniczący komisji odniósł się do pisma Wójta gminy wyjaśniającego  postawione zalecenia 
pokontrolne przez komisję i załączonej opinii radcy prawnego dotyczącego potwierdzania pobytów 
służbowych na delegacjach. Na wstępie zaznaczył, iż złożone pismo zgodnie ze statutem Gminy 
Boleszkowice winno zostać przedłożone w terminie 7 dni od dnia przedstawienia protokołu 
pokontrolnego, które wpłynęło po w/w terminie. Przewodniczący odnosząc się do opinii kancelarii 
prawnej stwierdził, iż jego zdaniem Rada może wymagać potwierdzenia pobytu służbowego na 
delegacjach. 
Wójt – Związek Gmin Dolnej Odry to jest Związek, w którym my jesteśmy dobrowolnie członkami                        
i oczywiście była próba, wystąpiłem z wnioskiem o stanowisko, ale Wojewoda odrzucił żeby Gminy 
ponosiły koszty jak Związek jest organem, który kontroluje i prowadzi sprawy związane z gospodarką 
śmieciową i dlatego trudno jest obarczać Zarząd Gmin Dolnej Odry, jak statutowo jest to 
umocowane. Wracając do wyjazdów, każdy pracownik, który się porusza – my jesteśmy najdalej 
wysuniętą Gminą – jest gro wyjazdów samochodem ale nie jest to tak duża skala, również poruszają 
się PKP, PKS. Ja zrobię taki zapis co można i kiedy można poruszać się samochodem. Szczegółowo są 
opisywane cele w 2 delegacjach nie było tego zapisu i dobrze że komisja to zauważyła. To naprawdę 
jest przestrzegane. Tutaj z podpisami na pieczątkach, ja się zgodziłem dla mnie to nie jest problem mi 
osobiście, ale nie raz nie ma takiej możliwości. Ogólnie prawo nie nakazuje, że tak ma być, my 
wszyscy podpisujemy listę obecności, zawsze jest to udokumentowane. Odnośnie ZGDO zwróciłem 
się do nich o opinie nt. obciążeń, powiedziałem, że jestem po kontroli Komisji Rewizyjnej, żeby ten 
problem mówiący o obciążeniu budżetu Gminy w delegacjach, które ja pokonuje były scedowane na 
Związek. Wiem że Związek tak próbował robić ale Wojewoda to odrzucił. Nie mamy mocy prawnej, 
żeby w tym wszystkim się dobrze poruszać.  
Radna R. Matuszewska – przyjmuję pana Wójta wyjaśnienia, wszyscy przyjmują. My nadal 
podtrzymujemy stanowisko, że po stronie Związku jest płacenie panu delegacji. Jeżeli pan jedzie na 
spotkanie w imieniu Gminy, my płacimy delegację, ale jeżeli jedzie pan ze Związku jedzie pan jako 
wydelegowany ze Związku i wtedy Związek powinien pokrywać delegacje.  
Wójt – to nie znaczy, że ja tak tego nie widzę, tylko że prawo tak stanowi i mamy problem w Związku, 
dlatego nie można tego zrobić inaczej, my nie możemy ze Związku pobierać delegacji. Ja nie mogę 
brać delegacji jadąc np. do  Szczecina w sprawach Związku, są do tego obligatoryjnie zobowiązane 
samorządy. Wojewoda odrzucił punkt ustawy, wszystkie koszty ponoszą samorządy. Dlatego jeszcze 
raz będziemy na ten temat rozmawiać na zarządzie i na zgromadzeniu, jak z tego masowego systemu 
wyjść, żeby uniknąć takich rozmów. Ja wiem, że obciążam budżet Gminy na 2,5 tys., tylko dlatego, że 
jeżdżę dla Związku i też inne gminy, które nie mają członka w Zarządzie nie ponoszą z tego tytułu 
żadnych kosztów. To jest dla mnie oczywiste, tylko z drugiej strony ja muszę przestrzegać prawa, bo 
też reprezentuje tam Zarząd i tam obowiązują nas takie same zasady jak w Urzędzie Gminy 
Boleszkowice. To, że powiedziałem, że jest mi smutno, bo ja nie znałem zaleceń pokontrolnych, które 
były później dopisane, oczywiście ja powiedziałem, że dla mnie to nie jest problem iść po pieczątkę. 



M.Ciechanowicz – podpisał pan protokół i przed podpisaniem przedstawialiśmy zalecenia, prosiłem 
żeby pan przeczytał i pan przeczytał co jest w protokole i proszę nie mówić , bo to nawet mnie 
oczernia że sobie dopisuję coś w protokole czego pan nie wiedział, wiedział pan co jest wpisane                     
i jakie są zalecenia w protokole. 
Wójt – ja pana nie oczerniam. 
M. Ciechanowicz - ale mówi pan że pan nie wiedział jakbym pana nie zapoznał. Ja pana ze wszystkim 
zapoznałem i każdy punkt z panem omawiałem na posiedzeniu komisji. 
Wójt – dobrze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem w/w sprawozdania proszę                    
o podniesienie ręki? 
Stan radnych na Sali  14 
W głosowaniu:  za – 13 
  przeciw – 0 
  wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Radny M. Ciechanowicz - odnośnie podstawy prawnej urzędu wojewódzkiego, mielibyśmy taką 
prośbę, chcieli byśmy się z nią zapoznać. Prosimy o odpowiedź na piśmie. 
Wójt – dobrze. 
 
Ad.10  Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Radna R. Matuszewska - brak znaku teren zabudowany – droga wojewódzka 127 Gudzisz. 
Interpelacja o postawienie znaku teren zabudowany lub znaku ograniczenia prędkości. 
 
O godz. 14.05 Radna A. Stankiewicz opuściła obrady sesji. 
 
Radna S. Bednarz -  panie wójcie nadleśnictwo zabrało nam kawałek boiska, a za tym terenem stoi 5 
suchych drzew, prośba żeby wystąpić z wnioskiem do nadleśnictwa o wycięcie drzew. Drugie to 
dziury koło przystanku, czy ktoś to załata? 
Wójt – tak ja będę interweniował, ale już mogę to powiedzieć, że w województwie działają na 
zasadzie interwencji, podsypią, łatają dziury. Chcę się wybrać na sesję do Myśliborza i poruszyć ten 
temat, bo to co się dzieje to jest wyrzucanie pieniędzy. Nie ma przełożenia na jakość. 
Radny M. Ciechanowicz – mam takie zapytanie i prosiłbym o odpowiedź na piśmie, wiemy już że 
sprawa pani sekretarz została zakończona, zapytanie jakie koszty poniosła Gmina w związku ze 
sprawą byłej pani sekretarz. Ile kosztowało nas odszkodowanie, wyjazdy związane ze sprawą, 
delegacje do sądu pracy. Chcielibyśmy zapoznać się jaki jest wyrok, decyzja sądu. 
Wójt – tak ja zasięgnę  opinii pani mecenas M. Jurgiel, wiem, że pani była sekretarz złożyła apelację                     
i sprawa nie jest zakończona i nie wiem czy będzie można udzielić takiej informacji, postaram się 
odpowiedzieć. 
Radny M. Ciechanowicz - ale jak będzie sprawa zamknięta to chcielibyśmy wiedzieć.  
Radny K. Mita – kiedy będzie robiona droga w Wysokiej koło jeziora. 
Wójt – ja mam budżet, którego muszę się trzymać. W tej chwili robimy drogę Kościuszki, która jest 
zaplanowana w budżecie. Wystąpiliśmy z wnioskiem o drogę Obodrytów i on jest rozpatrywany. 
Jeżeli zostaną jakieś rezerwy w budżecie to będziemy starali się dokończyć ten odcinek do kościoła. 
Radny E. Mroczkowski - przy okazji chciałbym też przypomnieć o drodze gminnej, działka nr 346/1. 
Jest ona w bardzo złym stanie. 
 
 
Ad.11  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna E. Potapińska zapytała o odpowiedź na interpelację jaką złożyła na sesji lutowej. 
Poroszono o wyjaśnienie kier. ZUK M. Czypara. 



Wójt – projekt był dwu etapowy. W zakresie przyłącza należą do właściciela, a cała magistrala należ 
do Gminy Boleszkowice. Wszystko było robione pod nadzorem. Ja nie mogę robić ekspertyzy                      
w prywatnych mieszkaniach. Dokumentacja była weryfikowana dwupoziomowo przez inspektorów 
nadzoru i wszystko było zgodne z harmonogramem. Może problem jest ze strony mieszkańców, 
którzy nie czyszczą studzienek, jest to teren prywatny my jako Gmina nie mamy możliwości żeby się 
tam poruszać.  
Radna E. Potapińska – problem zaczął się od czasu podłączenia Wyszyny. 
Wójt - panie Marku czy pan robił jakieś działanie żeby wyjaśnić tą sytuację odnośnie kanalizy                       
na Wysokiej. 
P. M. Czypar kier. ZUK - jeżeli chodzi o świetlicę to tam jest inny problem, jest tam podłączenie i do 
szamba i do kanalizacji. Jeżeli chodzi o bloki trzeba zobaczyć u mieszkańców czy mają dobrą 
wentylację. 
Radna E. Potapińska - mają wszystko porobione. Największe problemy ma trzeci blok. 
Wójt - pierwszym podstawowym krokiem na blokach jest założenie wspólnoty mieszkaniowej, to jest 
podstawowy warunek żeby rozmawiać. Nie można rozmawiać z każdym z osobna. 
w-ce przewodniczący Z. Strzelczyk - powołajcie komisje i udowodnijcie, że to jest wina gminy. 
M. Czypar - przepompownie są czyste. 
Wójt - jeżeli okaże się że Gmina jest winna to ja nie powiem, od razu od ręki będzie to zrobione. Nie 
możemy dopatrywać się winy w gminie, wszystko jest drożne i prawidłowo funkcjonuje. 
Przewodniczący Rady – jaki następny krok. 
Radna E. Potapińska – my nadal czekamy na odpowiedź. 
Przewodniczący Rady -  to Pan kierownik ZUK odpowie na pytanie i Pani Elżbieta zrobi kolejny krok. 
 
Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź na wniosek P.Ćwioka dot. oświetlenia, który złożył na sesji 
w m-cu lutym. 
 
Radna R Matuszewska – zgłosiła wniosek o zainstalowanie kosza na przystanku w Gudziszu. 
Kier. ZUK – będzie zainstalowany kosz. 
 
Radny M. Ciechanowicz – mam trochę może drażliwy temat, bo dalej chciałbym zacząć ze Związkiem,  
a mianowicie chciałbym tutaj oczywiście do Rady się zgłosić żebyśmy pomyśleli o tym żeby wystąpić 
do gmin, które należą do Związku o to żeby zmienić statut bo mnie osobiście niepokoją tutaj dwa 
zapisy w statucie, a mianowicie że do właściwości Zgromadzenia Związku należy uchwalanie statutu 
Związku, czyli tak naprawdę jak Rady  gminy wszystkie uchwaliły statut Związku to teraz już chyba 
tylko Związek może to, moim zdaniem jeżeli Rady powoływały to Rady powinny mieć wpływ na statut 
Związku, a druga rzecz  to jest to paragraf 16 ust.4 o uchwalanie wysokości i terminów płatności 
składki rocznej oraz innych świadczeń na rzecz Związku. Tutaj moim zdaniem ten punkt powinien być 
bardziej rozbudowany o to że stanowiska Związku były przedstawiane po wcześniejszym wydaniu 
powiedzmy jakiejś opinii przez Radę jakie to mają być stawki, bo przecież jeżeli są ustalane jakieś 
składki członkowskie do Związku, a przecież my ustalamy budżet to my powinniśmy moim zdaniem 
też jako Rada zgodnie z ustawą mieć wpływ na to  jakie to są, bo jeżeli dostajemy decyzję ze Związku 
o tym że nasza składka roczna wychodzi  15 tysięcy z czym to się wiąże. Moim zdaniem jest  to już 
poniekąd budowa budżetu, bo odgórnie dostajemy że15 tys. Gmina odprowadzi do Związku. Tak 
samo opłaty lokalne zgodnie z ustawą, Rady gminy powinny ustalać i tak jest w ustawie o 
samorządzie i też moim zdaniem powinniśmy np. upoważniać wójtów, burmistrzów do tego żeby 
przedstawiali stanowisko Rady o tym jakie dana  rada ma wizje na temat np. śmieci segregowanych i 
niesegregowane. Myślę że powinniśmy my jako Rada wystąpić z petycją do innych czy by chcieli w 
ogóle podjąć temat współpracy nad zmianą tego statutu. 
 Wójt – odnośnie statutu proszę państwa jest to 17 gmin, statut był wysyłany w różnych 
konfiguracjach do poszczególnych gmin i gminy mogły się do tego odnieść ze wskazaniem co jest 
dobre co jest złe, ostatecznie statut został zatwierdzony i to jest fakt. To nie było nic zrobione wbrew 
samorządom bo my jesteśmy członkami Związku i mamy takie samo prawo jak Gmina Stargard czy 
Lipiany czy ktokolwiek. Jeżeli są jakiekolwiek uwagi to jest czas żeby je nanieść i wtedy oczywiście jest 
podejmowana uchwała która akceptuje czy nie akceptuje. Odnośnie stawek, schodzimy na 



niebezpieczną ścieżkę, bo my tutaj jako Gmina Boleszkowice mamy 3 tys.mieszkańców na ogromnym 
terenie i tutaj wola Związku, zresztą dowód jest  na to, że jest to w pełni kontrolowane przez Związek, 
czego dowodem jest 6mln.tańsza cena na odbiór śmieci. Tutaj w Związku nikt nie robi kroków żeby te 
ceny bindować, wręcz przeciwnie trzeba je zmniejszać, to jest cel wszystkich Członków Związku. Po 
drugie my wykonujemy tylko i wyłącznie politykę po rozstrzygnięciu przetargu. Przetarg mówi nam 
do jakiej ceny możemy się poruszać to na tą cenę musimy znaleźć odpowiedź w postaci opłat składek, 
żeby zamknąć nie naruszając dyscypliny zamówień publicznych, jeżeli został przekroczony budżet. 
Chciałbym zaznaczyć, że wszystko co się tam dzieje, dzieje się demokratycznie i nic nie stoi na 
przeszkodzie żeby uczestniczyć w takich spotkaniach, zabierać głos, ale jeżeli my chcemy tworzyć 
nową politykę, która z czegoś ma wynikać dla mnie jest to niezrozumiałe to proszę też się zastanowić 
nad tym, bo tam jest możliwość że nikt nikogo nie trzyma na siłę  w tym Związku, jeżeli my uważamy, 
że dzieje się coś złego radni mają prawo podjąć uchwałę o wystąpieniu ze Związku tam nikt nikogo na 
siłę nie trzyma. Tam jest wszystko tak zrobione żeby było jak najtańsze dla mieszkańców. Statut został 
zatwierdzony, opublikowany przez wojewodę. Jeżeli są jakieś zastrzeżenie to  dobrze by było  się nad 
tym głębiej zastanowić, żebyśmy sobie nie zrobili pstryczka, nie wiadomo co chcemy przez to 
osiągnąć, bo ja sobie nie wyobrażam żeby każda z 17 gmin miała własną politykę. My wiemy dzisiaj że 
w grudniu ubiegłego roku został rozstrzygnięty  przetarg na sumę 35 mln. 300 tys. zł, wiemy jaki 
mamy dług publiczny jaki narósł nam przez nieściągalność, przez różnego rodzaju wzrost kosztów 
jakie wynikały z przetargu i wiemy, że ten dług trzeba jak najszybciej spłacić bo on też jest 
obciążeniem budżetu gmin i wiemy też co trzeba zrobić żeby nie przekroczyć tej sumy, która została 
w przetargu rozstrzygnięta i to wszystko jest analizowane przez wszystkich wójtów, burmistrzów, nad 
tym pracujemy. Po to są wybrane struktury w której są wójtowie, burmistrzowie, każdy ma mandat 
od Rady żeby te ceny pilnować, albo przyjąć taką formę wystąpienia ze Związku, bo to też jest 
rozwiązanie, tylko trzeba się zastanowić co w zamian, bo jeżeli jest dobra alternatywa. Ceny są 
podawane, upubliczniane i one wynikają z kalkulacji, która wynika z budżetu. Na kolejne 4 lata mamy 
ustaloną cenę i pod tą cenę jest tworzona analiza jak ułożyć budżet Związku żeby mieszkańcom miało 
to poprawić byt w postaci obniżenia kosztów w opłatach a co najważniejsze też spłacać ten dług który 
narósł. Musimy patrzeć na to że Związek na dzień dzisiejszy pracuje dobrze, o wszystko możemy 
pytać, na wszystko jest odpowiedź z biura Związku, również można uczestniczyć w zgromadzeniach 
nie są to drzwi zamknięte, ale trzeba się zastanowić czy nie robimy sobie dodatkowo pracy, która nie 
wiem co ma przynieść, każdy ma prawo, pan prawo panie Ciechanowicz o to wystąpić o to zapytać 
ten temat drążyć tylko co w zamian. 
Radny M. Ciechanowicz – mam pytanie dodatkowo że tutaj w ustawie jest napisane, że do 
kompetencji Rady należy podejmowanie Uchwał w sprawie podatków tak, a przecież cały czas 
mówimy że opłata za śmieci to jest forma podatku, a w ustawie jest że takie podejmuje takie uchwały 
tylko Rada. Moje pytanie jest do statutu że powinien moim zdaniem burmistrz, wójt mocowany  być 
wcześniej o stawkach przez Rady.  
Jeżeli podjęta jest uchwała o przystąpieniu do związku, w uchwale jest że osobą oddelegowaną do 
pracy w Związku jest wójt, burmistrz, no to trzeba następny zapis robić że do samego podatku -
wiadomo że to  wynika z ustawy i  ustawa mówi co przysłowiowy kowalski ma robić to jest związane  
z podatkiem. My musimy odpowiadać za politykę finansową Związku i np. polityka finansowa Związku 
opiera się tylko i wyłącznie na rozstrzygnięciach przetargowych.   
Radna E. Potapińska - ponoć dostał pan od rzecznika praw konsumenta odpowiedź, to Wysoka 
występowała odnośnie koszy. 
Wójt – ustawa mówi jasno, że za pojemnik odpowiada właściciel nieruchomości, a gdzie i za ile on 
zakupi kosz to już jego sprawa. Była możliwość zakupienia. Cena wynika z przetargu.  
 
Ad.12  Wolne wnioski i informacje. 
 
13.  Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący  odczytał pisma które wpłynęły do Biura Rady: 
- Rada Miejska w Stępnicy odnośnie spójności terytorialnej. 
  



 
Wobec wyczerpania porządku obrad sesji Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie i zaprosił na 
następną sesję, która odbędzie się 28 kwietnia 2016 rok. 
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